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Joint Meeting on IC, PC & RMC
- Kuultiin esitykset kolmelta ryhmältä
- Economics & Finance Cross-Functional Working Group (aiemmin Low Interest rates WG): 
työryhmän tehtäväkuvaa on laajennettu ja korostettu koordinoivaa roolia teemoissa, jotka koskevat 
useita AAE:n komiteoita. Keskeiset aiheet työryhmässä nyt inflaatioriski ja likviditeettiriski, joista 
kuultiin ajankohtaiskatsaukset.
- Toisena Laurin esitys likviditeettiriskistä, miten mitata ja arvioida likviditettiriskiä vakuutusyhtiön
taseessa vastuuvelan näkökulmasta
- Ja AI&DS-työryhmästä Eskon esitys aiheena Explainable Artificial Intelligence (XAI). Työryhmä 
aloitti keväällä ja tavoitteena on luoda ns. XAI framework to insurance sector, tarkoituksena 
ymmärtää ja määritellä menettelyt, joita noudattaen yhtiöt voivat varmistaa toimivansa 
asianmukaisesti käyttäessään XAI:tä.

Risk Management Committee

S II update
- kuultiin ajankohtaiskatsaus, prosessi etenee seuraavaksi triologi-käsittelyyn, pientä huolta 
saadaanko hyväksyttyä ennen kesäkuun EU-vaaleja. Voimaantulo aikaisintaan 2026.

Economics& Finance Cross-Functional WorkingGroup
- Työryhmä on laatinut paperin inflaatioriskistä ”A Primer on Inflation Risk Management”,  
julkaistaan lähiaikoina (ks. myös webinar); lisäksi selvitellään muita projekteja.

Pension Risk Management Working Group
- IORP II Review -prosessi menossa, yhteenveto juuri julkaistu ja sen analysointiin paneudutaan 
seuraavaksi
- Osallistuttu RMC:n webinaariin 26.9. Työn alla on mm. myös vertailu ORA (eläkerahastot) vs 
ORSA (vakuutus) vaatimuksista ja eroista, jota syvennetään esim. vakuutettujen suojan kannalta. 
Vireillä on myös kysely RMC:n jäsenille aktuaarien roolista IORP:n riskienhallinassa eri maissa. 

Operational risk management (including operational resilience) 
- Työryhmä on laatinut paperin operatiivisten riskien hallinnasta. Nyt työn alla olevassa toisessa 
paperissa on tarkoitus pohtia riskikultturia ja operatiivista joustavuutta. Lisäksi keskustellaan 
DORA:sta ja kyperriskeistä. Tavoite kevään kokouksiin. 

AAE reponse to IAIS Consultation on International Capital Standard as a Prescribed Capital 
Requirement
- Esiteltiin AAE:n lausunto, jossa nostettiin esille mahdollinen ristiriita SII-säätelyn kanssa, ts. 
katsottiin, että SII-vaatimusten täyttämisen pitäisi riittää. Lisäksi mm. otettiin kantaa sisäisten 
mallien käytön puolesta, jota mahdollisuutta em. esitykseen ei sisälly.  IAIS:n paperissa ei kyse 
velvoittavista vaatimuksista.

Other topics
- keskusteltiin mahdollisista uusista projektiaiheista, ei päätöksiä.
 
Muita asioita
- 26 September 2023 pidetyn webinaarin esitykset löytyvät AAE:n sivuilta, aiheina inflaarioriski, 
sustainable insurance producks ja ORA vs. ORSA
- ECA 2024 Roomassa 6-7.6.2024



- Malcolm Kemp kiiteltiin erinomaisesta puheenjohtajuudesta, uutena puheenjohtajana aloittaa 
Loudina Erasmus (Alankomaat).

Professionalism Committee

MRA, CPD
- Brexitin aiheumaan ongelmaan on löytynyt ratkaisu, jolla IFoA voidaan liittää takaisin MRA-
sopimukseen (Mutual Recognision Agreement), juridinen viimeistely ja päätös kevään kokoukseen;
- Keskusteltiin aktuaarien työskentelystä toisissa maissa ja miten yhdistys voi varmistua jäsenyyttä 
hakevan aktuaarin pätevyydestä. Päätettiin kerätä tietoa, kuinka moni käyttää tätä mahdollisuutta 
sekä yhdistysten käytännöistä, jatketaan keskustelua seuraavassa kokouksessa
- CPD-vaatimusten täyttäminen tuottaa haasteita, aktuaarit näyttävät olevan laiskoja ilmoittamaan 
yhdistykselle CPD-tietoja

ASSC ja standardit
- kuultiin Actuarial Standards Subcommitteen raportti sekä työsuunnitelma
- hyväksyttiin päivitykset ESAP3 (2023) on Actuarial practice in relation to the ORSA process 
under Solvency II ja siihen liittyen teminologiaa koskeva sanasto AAE Glossary (2023) 
esitettäväksi GA:lle hyväksyttäväksi.
- Seuraavana vuorossa ESAP1:n päivitys, se on tarkoitus tehdä yhdessä IAA:n ISAP1:n kanssa, 
tarkoitus esittää IAA:n tulevaan työryhmään jäseneksi 1-2 AAE:n edustajaa

Exchange on compulsory practice standards in public roles
- Edellisessä kokouksessa sovitun mukaisesi, työryhmä oli laatinut keskustelupaperin 
kysymyksestä, tulisiko standardien olla pakollisia vai ei. Taustalla aikaisemmin laadittu paperi 
”fit&proper for public interest roles”. Paperissa tuodaan esille sekä puoltavat että vastustavat seikat.
- Loppupäätelmänä todetaan, että jos vaatimuksia asetetaan, niiden tulisi koskea kaikkia ko. tehtäviä
suorittavia asiantuntijoita, ei pelkäästään aktuaariyhdistysten jäseniä, ts. vaatimusten tulisi seurata 
sääntelystä. Työryhmää täydennetän ainakin IFoA:n edustajalla ja laaditaan keskusteltavaksi 
position paper.

Update on how to issue survey in the future 
- Yhdistykset vastaavat huonosti AAE:n kyselyihin ja kommunikaatiota AAE:n ja yhdistysten 
välillä halutaan muutenkin parantaa. Ratkaisuksi on ehdotettu, että hallituksen jäsenet käyvät 
ajoittain suoria keskusteluja jäsenyhdstysten kanssa. Kullekin jäsenyhdistykselle on nimetty 
yhteyshenkilöksi hallituksen jäsen. Käytännön toimenpiteitä hiotaan vielä.

AI and Data Science Working Group 
- Työryhmä on käynnistynyt keväällä ja virallinen ToR hyväksyttiin
- viimeistellään paperi ”What should an actuary know about AI”
- EduC:lla (Education Committee) on perustanut työryhmän Data Science Syllabus Task Force, 
joten pidettiin tärkeänä yhteistyötä EduC:n kanssa. Esitettiin myös, että keväällä pidettäisiin 
yhteiskokous ProfC ja EduC.  

Engagement of volunteers
- tunnistettu joukko toimenpiteitä, joilla voitaisiin pyrkiä aktivoimaan vapaaehtoisia mukaan 
toimintaan (esityslistan liitteenä). Muokataan ehdotuksia käydyn keskustelun perusteella lähiaikoina
ja esitetään sen jälkeen ehdotukset hallitukselle.
- tässä yhteydessä eräät yhdistykset esittelivät omia käytäntöjään uusien ja vanhojen jäsenten 
aktivoimiseksi. Omassa yhdistyksessämmekin voisimme ottaa tavaksi järjestää 
tervetulostapaaminen uusille jäsenille, joissa kerrottaisiin yhdistyksen toiminnasta ja 
mahdollisuuksista osallistua.



European Actuary Brand WG
- työryhmän tehtävä oli pohtia aktuaaribrändin vahvistamiseksi virallista, juridisesti suojattua trade 
mark’a ”Qualified European Actuary (QEA)”, jota AAE hallinnoisi ja jota niiden 
aktuaariyhdistysten (täys)jäsenet voivat käyttää, joiden yhdistys tekee erikseen sopimuksen AAE:n 
kanssa ja sitoutuu käytön edellytyksiin.
- Ehdotus sai sekä kannatusta että kriittisempiä näkemyksiä, joten työryhmä tekee tarkemman  
ehdotuksen ja keskustellaan uudelleen vielä etäkokouksessa lähiaikoina ennen kuin tehdään kysely 
yhdistyksille.

General Assembly

Kuultiin aluksi esitelmä MunichRe:n pääekonomisti Michel Mehnar:  Inflation here today?

Report of the Board
Kuultiin puheenjohtajan katsaus hallituksen toimintaan. Katsaus käsitteli AAE:n aktiviteetteja ja 
strategian toimeenpanon edistymistä sekä mm. hallinnon kokoonpanot ja nimitykset. Vireillä 
aktuaaritaustaisen projektipäällikön rekrytointi painottuen SII-asioihin, toimistossa on nyt kaksi 
osa-aikaista (80+80%). EAD 2023 (Europen Actuarial Day) onnistui hyvin, noin 1000 
registeröitymistä.

Muut asiat
- Hyväksyttiin päivitykset ESAP3 (2023) on Actuarial practice in relation to the ORSA process 
under Solvency II ja siihen liittyen terminologiaa koskeva sanasto AAE Glossary (2023).
- Hyväksyttiin Moldovan aktuaariyhdistys AAE:n observer-jäseneksi.
- Kuultiin Charles Cowling’in (IAA) esitys ”From AI to Actuarial Intelligence”
- MRA with IFoA: on löydetty yksinkertainen ratkaisu, jolla IFoA voisi uudelleen liittyä MRA-
sopimukseen ilman sopimuksen räätälöitiä, työstetään vielä juridiset yksityiskohdat.

Tilinpäätös 2022, budjetti 2024 ja jäsenmaksut 2025
- tilikauden 2022 tulos oli EUR 116,706 voitollinen, tulot EUR 508.717 (2021: EUR 472,300) ja 
kulut EUR 392,011 (2021: EUR 353,494). Kuluissa näkyi vielä koronan vaikutus eli matkustus- ja 
kokouskulut olivat tavanomaista pienempiä, lisäksi monia kuluja onnistuttiin pienentämään erilaisin
toimin. Varat vuoden lopussa EUR 1,144.988 (2021: EUR 1,028,282) on sijoitettu 
pankkitalletuksina.  Jäsenyhdistysten jäsenmäärä kasvoi hieman ja oli  27,809 vuonna 2022. 
Hyväksyttiin 2022 tilinpäätös.
- budjetti vuodelle 2024 ennakoi EUR 85 000 tappiota. Hyväksyttiin. Tarkoitus uudistaa 
operatiivista toimintamallia, mutta tästä ei ollut tarkempaa tietoa eikä huomioitu budjetissa kuten ei 
myöskään ym. rekrytointia. Tarkoitus päivittää pidemmän aikavälin ennuste, kun nämä asiat 
selviävät. Ennakoitiin kuitenkin jäsenmaksun nousuja.
- jäsenmaksua päätettiin nostaa kahdella eurolla ollen EUR 22 per yhdistyksen täysjäsen vuodesta 
2025 eteenpäin, mikä johtaa ennusteen mukaan edelleen alijäämään. Hyväksyttiin. 

Nimitysasiat
- Kuultiin Nominations Panel’in raportti ja hyväksyttiin esitetyt nimitykset toimielimien ja 
komiteoiden jäsenistä/puheenjohtajista mm. AAE:n varapuheenjohtajaksi (eli puheenjohtajaksi 
seuraavana vuonna) Inga Helmane Latviasta. Lauri Saraste jatkaa Insurance Committeen 
puheenjohtajana.

Tapahtumat
- AAE Social Security Forum 2.11.2023 päivän webinar järjestää Pension Committee.
- ECA 2024 järjestetään 6-7-6.2024 Roomassa. Puheenjohtajana aloitti Gianpaolo Crensa Italiasta. 
Seuraavat kokouksen 17-19.4. Vilnassa, Liettuassa ja lokakuussa Unkarissa (ajankohta auki).


